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BR.0012.7.2.2016 

Protokół  

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu,  które odbyło się w dniu 23.02.2016 roku 

w Ratuszu Miejskim w Kole. Posiedzeniu przewodniczyła Izabela Nuszkiewicz - 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. W posiedzeniu na 7 członków Komisji 

udział wzięło 6 radnych, co stanowi quorum do prowadzenia prawomocnych obrad.  

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.                                                                                                     

Przewodnicząca otworzyła posiedzenie i powitała wszystkich obecnych. 

Tematyka posiedzenia: 

1) Analiza sprawozdania za rok 2015 z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego. 

2) Analiza projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/61/2015 Rady Miejskiej w 

Kole z dnia 29 kwietnia 2015 roku w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy 

Miejskiej Koło miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.  

3) Analiza projektu uchwały w sprawie określenia regulaminu otwartego konkursu ofert 

dla niepublicznych przedszkoli na realizację zadania publicznego z zakresu wychowania 

przedszkolnego oraz kryteriów wyboru ofert. 

Brak uwag do powyższego porządku obrad. 

Ad 2.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/61/2015 Rady Miejskiej w Kole z dnia 

29 kwietnia 2015 roku w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy Miejskiej Koło 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych przedstawił Pan Mirosław Kwiręg – Z-

ca Naczelnika Wydziału Rozwoju Miasta. Zmiana dotyczy tylko i wyłącznie zmniejszenia 

odległości, z 50 metrów na 35 metrów, pomiędzy obiektami chronionymi a punktami 

sprzedaży napojów alkoholowych. Przedłożony projekt uchwały jest wynikiem wniosku 

złożonego przez przedsiębiorcę prowadzącego kawiarnię przy ul. Wojciechowskiego i 

ubiegającego się o wydanie pozwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. Naczelnik M. 

Kwiręg wyjaśnił, że w ustawie o wychowaniu w trzeźwości nie ma określonej odległości jaka 

ma być zachowana między obiektem chronionym a punktem sprzedaży napojów 

alkoholowych. Niemniej jednak spotkano się z uchyleniami uchwał, które zakładały 

odległość wynoszącą 5-15 metrów, natomiast nie spotkano się z uchyleniami uchwał 

zakładającymi odległość wynoszącą 20 metrów i więcej.  

Na posiedzenie Komisji przybyła radna T. Brzoska, poszerzając liczbę członków biorących 

udział w posiedzeniu do 7 osób.  

Radna I. Nuszkiewicz poruszyła temat znajdującego się w pobliżu przedszkola miejskiego nr 

5. 
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Naczelnik M. Kwiręg wyjaśnił, że w obecnym stanie rzeczy, przedsiębiorca nie otrzyma 

zezwolenia na sprzedaż alkoholu – aby je uzyskać ogólnodostępne wejście do obiektu musi 

zostać przesunięte. 

Radna H. Musiałek pytała, czy rada miejska naruszy w jakiś sposób prawo jeśli zmieni 

odległość pomiędzy obiektami chronionymi a punktami sprzedaży napojów alkoholowych i 

pomoże przedsiębiorcy w ten sposób uzyskać pozwolenie na sprzedaż alkoholu.  

Naczelnik M. Kwiręg odpowiedział, że nie.  

Radny M. Hanefeld zwrócił uwagę, że w dzisiejszych czasach zmieniła się kultura 

spożywania alkoholu oraz spojrzenie na tego rodzaju lokale i prosił radnych o pozytywne 

ustosunkowanie się do wniosku przedsiębiorcy. Podkreślał, że rada winna być otwarta na 

indywidualne potrzeby przedsiębiorców. 

Radny Janusz Miłowski stwierdził, że jeśli radni opowiadają się za rozwojem 

przedsiębiorczości to powinny przychylić się do wniosku przedsiębiorcy.   

Naczelnik M. Kwiręg dodał, że projekt uchwały został przedłożony do zaopiniowania 

Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Kole. Komisja stwierdziła, że 

zajęcie aprobującego stanowiska mogłoby negatywnie wpłynąć na działania zmierzające do 

ograniczenia spożycia napojów alkoholowych oraz zmiany struktury ich spożywania, a także 

na inicjowanie i wspieranie przedsięwzięć mających na celu zmianę obyczajów w zakresie 

sposobu spożywania tych napojów, przeciwdziałania powstawaniu i usuwania następstw 

nadużywania alkoholu.  

Posiedzenie Komisji opuścił radny M. Hanefeld, pomniejszając liczbę członków biorących 

udział w posiedzeniu do 6 osób. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/61/2015 Rady Miejskiej w Kole z 

dnia 29 kwietnia 2015 roku w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy Miejskiej 

Koło miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych Komisja zaopiniowała 

pozytywnie, jednogłośnie przy 7 głosach za. 

Ad 3. 

Projekt uchwały w sprawie określenia regulaminu otwartego konkursu ofert dla 

niepublicznych przedszkoli na realizację zadania publicznego z zakresu wychowania 

przedszkolnego oraz kryteriów wyboru ofert przedstawiła Pani Katarzyna Jaroszewska – 

Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych. Ustawa o systemie oświaty wprowadziła 

nowe regulacje w zakresie wychowania przedszkolnego. Określna ona, iż dziecko w wieku 6 

lat jest obowiązane odbyć roczne przygotowanie przedszkolne, jak również wprowadza 

prawo do korzystania z wychowania przedszkolnego dla dzieci w wieku 3, 4 i 5 lat. 

Zapewnienie warunków do spełnienia obowiązku rocznego przygotowania przedszkolnego 

(6-latkom) oraz prawa do korzystania z wychowania przedszkolnego (3, 4 i 5-latkom) jest 

zadaniem własnym gminy. Gmina, która nie zapewnia wszystkim dzieciom - którym ma 

obowiązek zapewnić możliwość korzystania z wychowania przedszkolnego - miejsca 
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korzystania z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu lub  publicznej innej 

formie wychowania przedszkolnego, jest zobowiązana przeprowadzić otwarty konkurs 

ofert dla niepublicznych przedszkoli. Jeśli w wyniku rozstrzygnięcia konkursu gmina nadal 

nie zapewnia miejsc wszystkim dzieciom, zobowiązana jest przeprowadzić konkurs dla 

niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego. Naczelnik K. Jaroszewska dodała, 

że porównując rok ubiegły, wszystkich dzieci uprawnionych do korzystania z wychowania 

przedszkolnego było 1019, z czego korzystało z niego  tylko 653 dzieci.  

Radna I. Nuszkiewicz pytała, ile w mieście znajduje się przedszkoli niepublicznych.  

Naczelnik K. Jaroszewska odpowiedziała, że cztery tj.: Tęczowe, Reksio, Kraina Magii i Kółko 

Graniaste. Dodała, że razem w tych przedszkolach jest 177 miejsc.  

Projekt uchwały w sprawie określenia regulaminu otwartego konkursu ofert dla 

niepublicznych przedszkoli na realizację zadania publicznego z zakresu wychowania 

przedszkolnego oraz kryteriów wyboru ofert Komisja zaopiniowała pozytywnie, 

jednogłośnie przy 6 głosach za. 

Ad 1. 

Sprawozdanie za rok 2015 z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego przedstawił Pan Piotr Baczyński zajmujący stanowisko ds. 

kontroli. Zgodnie z art. 30a ustawy Karta Nauczyciela, w terminie do dnia 20 stycznia 

każdego roku organ prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego 

przeprowadza analizę poniesionych w poprzednim roku kalendarzowym wydatków na 

wynagrodzenia nauczycieli w odniesieniu do wysokości średnich wynagrodzeń oraz 

średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego. W przypadku nieosiągnięcia w roku podlegającym analizie wysokości 

średnich wynagrodzeń organ prowadzący szkołę ustala kwotę różnicy między wydatkami 

poniesionymi na wynagrodzenia nauczycieli a iloczynem średniorocznej liczby etatów 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego i średnich wynagrodzeń 

nauczycieli ustalonych w danym roku. Kwota różnicy jest wypłacana w formie 

jednorazowego dodatku uzupełniającego ustalanego proporcjonalnie do okresu 

zatrudnienia oraz osobistej stawki wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela. W terminie do 

dnia 10 lutego roku kalendarzowego następującego po roku, który podlegał analizie, organ 

prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego sporządza sprawozdanie z 

wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez tę jednostkę samorządu 

terytorialnego, z uwzględnieniem wysokości kwoty różnicy, o ile wystąpiła. Organ 

prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego przedkłada sprawozdanie w 

terminie 7 dni od jego sporządzenia, regionalnej izbie obrachunkowej, a także organowi 

stanowiącemu tej jednostki samorządu terytorialnego, dyrektorom szkół prowadzonych 

przez tę jednostkę oraz związkom zawodowym zrzeszającym nauczycieli. Jednorazowy 
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dodatek uzupełniający został wypłacony nauczycielom stażystom w wysokości 16.861,38 zł. 

Łączna wypłata wyniosła 20.171,00 zł, z czego 2.896,49 zł stanowiły składki na 

ubezpieczenia społeczne, 413,13 zł stanowiły składki na fundusz pracy i 16.861,38 zł to 

wcześniej wymieniona kwota wypłacona bezpośrednio nauczycielom. Średniej nie 

osiągnięto tylko i wyłącznie w grupie awansu zawodowego nauczycieli stażystów. W 

pozostałych grupach awansu zawodowego tj. nauczycieli kontraktowych, nauczycieli 

mianowanych i nauczycieli dyplomowanych osiągnięto wysokości średnich wynagrodzeń. 

Do sprawozdania załączone zostały dodatkowe informacje uzupełniające do obliczenia 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 

rozbiciu na poszczególne placówki oświatowe. 

Radni pytali, czy taka zadowalająca tendencja utrzyma się również w 2016 roku. 

Pan P. Baczyński wyjaśnił, że wstępnie takiej informacji mógłby udzielić dopiero po 

pierwszym kwartale, po wypłacie m.in. dodatkowego wynagrodzenia rocznego. 

Komisja nie wniosła żadnych uwag i przyjęła sprawozdanie przez aklamację.   

Na tym posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu zakończono. 

 

Protokołowała:       Przewodnicząca Komisji 

Monika Frydrych      Oświaty, Kultury i Sportu 

         / Izabela Nuszkiewicz / 

 

 

 


